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Virgil Popescu: În acest moment nu avem un consens politic în Parlament pentru a

modifica Legea offshore

Partidele politice parlamentare nu au ajuns pâna acum la un consens, astfel încât sa fie modificata Legea

offshore, iar investitorii din Marea Neagra sa înceapa extractia de gaze, a declarat ministrul Economiei,

Energiei si Mediului de Afaceri, Virgil Popescu, într-un interviu pentru AGERPRES.

El a repetat înca o data ceea ce a spus de mai multe ori, înca din toamna, de la preluarea mandatului, respectiv

faptul ca Guvernul nu are de gând sa modifice Legea offshore, iar acest lucru va putea fi facut doar în Parlament.

"Spun asta dintotdeauna. Am participat la facerea Legii offshore în Parlament. Am fost si sunt deputat. Dupa

parerea mea, acea Lege offshore era ok, acceptata de companii. A venit Ordonanta 114 care a pus în cap practic

orice liberalizare, orice tendinta de investitii în România. Ne-am angajat ca deblocam investitiile în Marea Neagra

si pentru asta am spus ca este nevoie de doua lucruri. O data, abrogarea Ordonantei 114. A facut Guvernul acest

lucru imediat ce a venit la guvernare. Şi al doilea lucru: modificarea Legii offshore, daca se doreste acest lucru, dar

acest lucru nu se poate face de catre Guvern, ci doar în Parlament. Pentru ca, daca Guvernul, prin absurd, da

Ordonanta de Urgenta si modifica, ajunge în Parlament si Parlamentul, observati ce probleme sunt cu Legea

carantinei si izolarii, va dati seama ce bucurie ar fi în Parlament", a spus Popescu.

Potrivit acestuia, este nevoie de un consens politic în Parlament pentru a trece o astfel de lege, însa, acest moment,

acest acord între partide nu exista.

"În Parlament trebuie ajuns la un consens cu toate fortele politice în asa fel încât acea modificare a Legii offshore

sa fie acceptata si sa întruneasca consensul politic sau marea majoritate, 80%-90% din Parlament. Atâta timp cât

acest consens nu exista, si nu exista, ca astfel s-ar fi realizat, nu are rost sa discutam", a subliniat ministrul.

El a amintit ca Guvernul a eliminat, recent, obligatia producatorilor de a vinde pe bursa 50% din volume,

înlocuind-o cu gas release program, care prevede ca 40% din productie sa fie vânduta pe bursa, la un pret de

pornire stabilit de Autoritatea Nationala de Reglementare în Energie.

"Am mai facut un pas în Guvern. S-a cerut de catre toti investitorii din Marea Neagra sa se elimine acea obligatie

de a vinde pe piata centralizata jumatate din productia de gaze. Odata cu liberalizarea de la 1 iulie am înlocuit atât

în productia offshore cât si onshore acea obligatie de a vinde pe piata centralizata cu obligatia de a intra într-un gas

release program. Practic am eliminat si aceasta ultima bariera. Tot ce a putut sa faca Guvernul a facut", a sustinut

Popescu.

În Marea Neagra româneasca exista zacaminte de gaze estimate de Agentia Nationala de Resurse Minerale la

aproximativ 200 de miliarde de metri cubi.

OMV Petrom si ExxonMobil sunt parteneri egali în proiectul de explorare a zacamântului de mare adâncime

Neptun Deep din Marea Neagra, estimat la 42 - 84 de miliarde de metri cubi de gaze. Spre comparatie, România

produce în prezent circa 10-11 miliarde de metri cubi de gaze pe an.

Anul trecut, ExxonMobil si-a anuntat intentia de a se retrage din România.

La rândul lor, reprezentantii OMV Petrom au sustinut ca extractia gazelor din perimetrul Neptun Deep va deveni

incerta, daca nu va fi modificata Legea offshore.
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Gazele din Marea Neagra sunt o oportunitate uriasa pentru România, dar nu vor ramâne asa pentru totdeauna, iar,

în acest moment, proiectul este blocat politic, a declarat Christina Verchere, CEO al OMV Petrom, la finele lunii

iunie.

"Trebuie sa fim constienti ca aceasta este o oportunitate extraordinara pentru România, dar ca nu va ramâne asa

pentru totdeauna. Şi, în conditiile în care tranzitia energetica este din ce în ce mai aproape, în contextul

valorificarii pretului la gazele naturale, trebuie sa ne dam seama ca vine un moment când acest lucru este cel mai

valoros lucru pentru România si pentru statul român", a spus reprezentantul companiei energetice.

Potrivit acesteia, toata lumea cauta surse competitive de energie, pentru a combate schimbarile climatice.

"Vedem însa probleme în ceea ce priveste stocurile, exista o oferta în exces de energie în lume, atât în ceea ce

priveste combustibilii fosili, cât si energia regenerabila. Şi exista concurenta în piata. De aceea, România are

nevoie sa fie competitiva. Asadar, acesta este motivul declaratiei noastre, care a fost foarte bine gândita. Acest

lucru nu dureaza pentru totdeauna, trebuie sa actionam. Şi consider ca proiectul s-a blocat în sistemul politic", a

adaugat Verchere.

Ea a adaugat ca mediul de afaceri doreste sa colaboreze cu autoritatile pentru ca Legea offshore sa fie modificata,

astfel încât proiectele din Marea Neagra sa fie deblocate.

"Daca nu, importurile de gaze ale României ar putea ajunge la 40% în anul 2030", a avertizat sefa OMV Petrom.
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